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Tema: Žemės ūkio produktų ženklinimas

Šiuo metu ES pesticidų naudojimo mastas išlieka didelis, o žemos rizikos pesticidų, palyginti su 
pavojingais pesticidais, ES naudojama daug mažiau – skirtumas tūkstančiai procentų kiekvienais 
metais. Taip pat būtina pažymėti, kad metams bėgant situacija nesikeičia į gerąją pusę pakankamai 
greitai, nes pesticidai, kurie daro žalą aplinkai ir žmonėms, yra naudojami dideliais kiekiais. 
Pavyzdžiui, 2020 m. IV grupės pesticidų naudojimas buvo 5000% didesnis negu I grupės su mažos 
rizikos veikliosiomis medžiagomis.

Kadangi pesticidai yra žalingi, nes gali sukelti vėžį, pažeisti smegenis ar nervų sistemą, pažeisti 
reprodukcinę sistemą ir pažeisti endokrininę sistemą, ES piliečiai turi būti informuojami, kokiomis 
medžiagomis buvo apdoroti jų ir jų vaikų vartojami maisto produktai. Tai yra būtina, kad piliečiai turėtų 
galimybę atsakingai rinktis, kokius maisto produktus vartoti, ir žinotų, kokios gali būti tam tikrų 
produktų vartojimo pasekmės.

1. Ar Komisija sutinka, kad yra svarbu informuoti ES piliečius apie tai, kokias chemikalais yra 
apdoroti jų vartojami maisto produktai?

2. Kokių priemonių imsis Komisija, kad suteiktų piliečiams galimybę rinktis, kokios grupės 
cheminėmis medžiagomis apdorojami jų maisto produktai?
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